
D o m o k o s  István

A Beruházási Bizottság 9 egyhangú igen szavazattal a 
következőt javasolja bevenni a bizottság ügyrendjébe: MA 
japán programmal kapcsolatos tárgyalásokra a bizottság 
elnökét, akadályoztatása esetén alelnökét vagy 
felhatalmazott személy megfigyelői vagy tanácskozási 
joggal hívjanak meg."

L e s z k o v s z k i  Tibor

Aki ezzel egyetért, kérem szavazzon

A Képviselő-testület 10 igen 4 nem szavazattal és 9 
tartózkodással nem fogadta el a Beruházási Bizottság 
javaslatát.

L e s z k o v s z k i  Tibor

A tiszteletdíjakkal kapcsolatban kinek van kérdése?

V á m o s i  Tibor

Javaslom a név szerinti szavazást.

M o l n á r  László

Nem tartom célszerűnek ilyen nagy számokkal dobálózni. 
Véleményem szerint egy képviselő munkaidejét nem lehet 
meghatározni. Annyit dolgozik, amennyit a képességei 
engednek. Úgy gondolom, hogy a törvényben 
meghatározottaknak megfelelően egy közepes tiszteletdíjat 
kellene meghatározni, amely a költségeket fedezi és a 
munkáját is valamilyen módon honorálja a képviselőknek.

L e s z k o v s z k i  Tibor

A képviselői munkával kapcsolatosan felmerült költség a 
tiszteletdíjon túlmenően fizetendő, melyet számlával kell 
igazolni. Nagy tévedés, ha valaki nem veszi föl ezt a 
tiszteletdíjat, az nem terheli a költségvetést. A 
költségvetésből akkor is ki kell fizetni.
Kíván-e még valaki szólni?



F a 1 u s s y Sándor

Ez a négy változat már nem azok az eredeti változatok, 
amik 3-4 héttel ezelőtt előttünk voltak. A törvény 25%- 
ban engedi meg a képviselő tiszteletdíjat a polgármester 
illetményéhez képest.
J á m b o r Attila

Hadd javasoljam a III. változatot. Ez kellőképpen közel
van ahhoz, amit Molnár képviselő-társam megemlített.
Véleményem szerint, ha a hatálybalépés időpontja 1995.
március 31., az csak idén jelent némi pénzmegtakarítást,
ugyanis a következő év terhelése már január 1-től 
kezdődik.
Dr. N a g y  László

Véleményem szerint jobb lett volna, ha ez a téma a 
költségvetési tárgyalással együtt következik be.
Csatlakoznék Vámosi Tibor képviselő-társam javaslatához, 
én is kérem, hogy név szerint szavazzunk.
T r á n s z k y  László

Jámbor Attila elveivel értek egyet. Úgy gondolom, hogy 
minden bizottság állásfoglalása meghatározó a testület 
döntésében. Kérem, hogy először a Pénzügyi Bizottság 
javaslatát szavazzuk meg.
L e s z k o v s z k i  Tibor

Először is azt teszem fel szavazásra, aki egyetért a név 
szerinti szavazással, kérem szavazzon.
A Képviselő-testület 15 igen szavazattal és 8 tartózkodás 
mellett név szerinti szavazást rendel el.
Az önkormányzati képviselők tiszteletdíjának egyes 
változatait a következő sorrendben teszem fel szavazásra. 
Először a II., amennyiben nem születik döntés másodszor 
IV., ha itt sem születik döntés harmadszor III., ha itt 
sem, akkor az I. változatot szavaztatom meg a tisztelt 
képviselő-testülettel.



L e s z k o v s z k i  Tibor

Megállapítom, hogy a II. változat 8 igen és 15 nem 
szavazattal nem került elfogadásra.
Felteszem a IV. variációt szavazásra.
A IV. változat 8 igen, 14 nem szavazattal és 1 
tartózkodás mellett nem került elfogadásra.
Felteszem a III. variációt szavazásra.
A III. változatot 14 igen, 3 nem szavazattal és 6 
tartózkodással elfogadta a Képviselő-testület.

(A név szerinti szavazásról készült kimutatás 
mellékelve.)

Megkérem Alpolgármester Urat, hogy ismertesse a IV. 
változatot. (A melléklet a jegyzőkönyvhöz mellékelve.)
Javaslom, hogy 1995. január 1-jétől lépjen érvénybe. Aki 
ezzel egyetért, kérem szavazzon.
A Képviselő-testület 21 igen, 1 nem szavazattal és 1 
tartózkodás mellett elfogadta, hogy a képviselők 
tiszteletdíjára vonatkozó rendelkezése 1995. január 1- 
jétől lép hatályba.

L e s z k o v s z k i  Tibor

Jogosultság megszerzésétől fizethetők a bizottsági 
tagoknak, illetve az elnökség után járó tiszteletdíjat.

16 óra 07 perctől S Z Ü N E T

16 óra 40 perc S Z Ü N E T  U T Á N
Dr. Baricza Sarolta elment, 22 fő

L e s z k o v s z k i  Tibor

Az SzMSz 99. § (2) bekezdése helyébe "A munkaviszonyban 
nem állók részére jövedelemkiesés jogcímén a képviselő- 
testület évenként átalány állapít meg:
1995. évre testületi és bizottsági ülésenként 150 Ft/óra 
összegben.
Aki ezzel egyetért, kérem szavazzon.



A Képviselő-testület 17 igen, 1 nem és 4 tartózkodás
mellett elfogadta a munkaviszonyban nem állók részére
jövedelemkiesés jogcímén az ülésenkénti 150,- Ft/óra 
összegben.

L e s z k o v s z k i  Tibor

Falussy Űr! A 107. § (2) bekezdését nem tudom 
visszavonni, mert részönkormányzati döntésként került be 
a módosításba. Kérdezem Angyal' Petemét, visszavonja-e a 
módosítást?

A n g y a l  Péterné

Nem vonjuk vissza!

L e s z k o v s z k i  Tibor

Ezt most szavazással kell eldöntenünk. Megjegyzem, ha nem 
kerül a módosítás elfogadásra, a Péti Részönkormányzat az 
eredeti SzMSz szerint 13 tagú. Aki egyetért azzal, hogy a 
Péti Részönkormányzat 5 képviselőből és 6 nem képviselő 
tagból álljon, kérem szavazzon.
A Képviselő-testület 11 igen, 8 nem szavazat és 3 
tartózkodás mellett nem fogadta el a módosítást.

L e s z k o v s z k i  Tibor

így az eredeti létszám marad az SzMSz-ben, a 13 fő.
A 107. § (2) bekezdése nélkül teszem fel a Szervezeti és 
Működési Szabályzatot szavazásra. Aki egyetért, kérem 
szavazzon.
A Képviselő-testület a kiegészítések figyelembe vételével 
20 igen, 1 nem szavazattal és 1 tartózkodás mellett 
megalkotta a következő rendeletét

1 u. 0 9 i.'X./1994. (. ./7/y.) számú rendelete Várpalota Város 
Önkormányzatának Szervezeti és Működési Szabályzatáról 

szóló többször módosított 3/1991. (11.22.) számú rendelet
módosítása

(Rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve.)



2. Várpalota város Önkormányzati Képviselő-testületének
...71995. (....) számú rendelete a köztisztviselők
munkavégzéséről,______ munka-______és______ pihenőidejéről,
jutalmazásáról, valamint juttatásairól szóló 6/1993. 
(III.l.) számú rendelettel módosított 46/1992. (XI.16.) 
számú önkormányzati rendelet kiegészítéséről
L e s z k o v s z k i  Tibor

Két bizottságnak, a Pénzügyi Ellenőrző,
Vagyongazdálkodási és Ellátásszervezési Bizottságnak, 
valamint a Jogi és Ügyrendi Bizottságnak osztottuk ki ezt 
az anyagot. Kérném a véleményeket.
B á t o r  Antal

A Pénzügyi Bizottság a következő javaslatot terjeszti a 
testület elé. A bizottság a polgármester költségátalányát 
35%-ban, az alpolgámester, jegyző és az aljegyző 
költségátalányát 25%-ban javasolja elfogadni a Képviselő- 
testületnek.
F a 1 u s s y Sándor

A Jogi és Ügyrendi Bizottság javasolja a Képviselő- 
testületnek a köztisztviselők munkavégzéséről, munka- és 
pihenőidejéről, jutalmazásáról, valamint juttatásairól 
szóló rendelet kiegészítésének 1. § (2) bekezdését az 
alábbiak szerint módosítani: "Az alpolgármester, a jegyző 
és az aljegyző a beosztásukkal összefüggő 
többletköltségeik fedezésére személyi illetménye 25%-ának 
megfelelő összegű költségtérítési átalányra jogosultak."
L e s z k o v s z k i  Tibor

Kérdés, észrevétel?
Aki egyetért a módosításokkal és elfogadja a rendelet- 
tervezetet, kérem szavazzon.
A Képviselő-testület 18 igen, 1 nem szavazattal és 3 
tartózkodás mellett a következő rendeletet alkotta.

Várpalota város Önkormányzatának
.V . /1995. (A'A4.') szamu

r e n d e l e t e
a köztisztviselők munkavégzéséről, munka- és

pihenőidejéről, jutalmazásáról, valamint juttatásairól
szóló 6/1993. (III.l.) számú rendelettel módosított

46/1992. (XI.16.) számú önkormányzati rendelet
kiegészítéséről



3. Általános Rendezési Terv felülvizsgálata
L e s z k o v s z k i  Tibor

Az Általános Rendezési Terv felülvizsgálatával 
kapcsolatosan kérném a bizottsági állásfoglalásokat.
T r á n s z k y  László

A Városrendezési és Kommunális Bizottság 9 igen 
szavazattal a határozat-tervezet elfogadását javasolja az 
alábbi kiegészítéssel: Határidő: Tájékoztatás közbenső 
intézkedésekről: 1995. december 31.
Dr. S z i l á g y i  Tibor

Módosító indítványa nincs a Környezetvédelmi 
Bizottságnak, de 9 igen egyhangú szavazattal támogatják 
az előterjesztett határozat-tervezet elfogadását.
F a 1 u s s y Sándor

A Jogi és Ügyrendi Bizottság javasolja a Képviselő- 
testületnek a város Általános Rendezési Tervének
teljeskörű felülvizsgálatát, és az erre vonatkozó
határozat-tervezetet azzal a kiegészítéssel javasolja 
elfogadásra, hogy a ’’Határidő: Tájékoztatás a közbenső 
intézkedésekről: 1995. december 31." legyen.
A n g y a l  Péterné

A Péti Részönkormányzat nem tárgyalta az anyagot, de 
támogatja.
Dr. B a k o n y i  Csilla

Inota Városrész Önkormányzó Testülete 3 igen egyhangú 
szavazattal elfogadásra javasolja az előterjesztést.

L e s z k o v s z k i  Tibor

Vélemény, észrevétel?
Az Általános Rendezési Terv felülvizsgálatáról szóló 
előterjesztést teszem fel szavazásra annyi módosítással, 
hogy a "Határidő: Tájékoztatás a közbenső 
intézkedésekről: 1995. december 31." legyen. Aki ezzel 
egyetért, kérem szavazzon.



A Képviselő-testület 22 igen egyhangú szavazattal a 
következő határozatot hozta:

^.Q/1995. (II.9.) számú Képviselő-testületi határozat:

Várpalota Város Önkormányzati Képviselő-testülete 
elrendeli a város Általános Rendezési Tervének 
teljeskörű felülvizsgálatát.
Felkéri a város Jegyzőjét/ hogy a törvény és egyéb 
jogszabályi előírásoknak megfelelően a
felülvizsgálatot kezdeményezze és gondoskodjon arról, 
hogy az ehhez szükséges költség-előirányzat az éves 
költségvetési terv-javaslatban szerepeljen.
Határidő: folyamatos, illetőleg az 1995-ös költségve

tés elkészítése
Tájékoztatás a közbenső intézkedésekről: 
1995. december 31.

Felelős: Dr. Czeidli István jegyző

4. Várpalota város Önkormányzatának 1995-1998. évi 
gazdasági programja
L e s z k o v s z k i  Tibor

A gazdasági programmal kapcsolatos állásfoglalásokat 
kérem.
B á t o r  Antal

A Pénzügyi Bizottság az alábbi módosításokat javasolja a 
gazdasági programban:
- B/l FEJLESZTÉSEK fejezetbe javasolja az alábbi pontokat 
felvenni:
7. a Városi Televízió fejlesztése
8. a Péti Közösségi Ház helyzetének rendezése a 
Nitrogénművek Rt.-vei
9. a Pétfürdőn működő háziorvosok rendelőinek 
elhelyezéséről gondoskodjon a város
10. az inotai uszoda helyzetének rendezése
- az 5. oldal 4. bekezdésében (FEJLESZTÉSEK):
"a polgármester feladatává teszi, hogy a műszaki és a 
pénzügyi teljesítésről, valamint a Közhasznú Társaság 
feladatairól negyedéves gyakorisággal adjon számot."
- a z  5. oldal 2. pontjának utolsó sora az alábbiakkal 
egészül ki:
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"valamint az úthálózat bővítésének lehetőségeit, a 
környezetvédelmi szempontok figyelembe vételével."
- A 6. oldal 1/b pontjából maradjon ki a "speciális" szó.
- A 6. oldal 1/c pontjában szerepeljen: " a közoktatási 
intézményi keretekben megvalósítható tehetséggondozásról, 
differenciált képességfejlesztésről"
A Pénzügyi Bizottság 5 igen 1 nem szavazattal és 1 
tartózkodás mellett elfogadásra javasolja az 
előterjesztést.

A n g y a l  Péterné

A testület 4 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett 
javasolja, hogy az előterjesztés 2. oldal 6. pontja a 
következőkkel egészüljön ki:
"Az értékesítéssel megbízott szervezet a munka 
gyorsítására nyújtson be javaslatot a Képviselő- 
testületnek. "
3 igen 1 nem szavazattal 1 tartózkodás mellett javasolja 
a gazdasági program 5. oldal 7. pontjába a következő 
programot felvenni:
"7. gondoskodik a Pétfürdőn működő háziorvosok kielégítő 
elhelyezéséről".
A Péti Részönkormányzat 2 nem szavazattal és 3 
tartózkodással nem javasolja elfogadásra, kéri a 
gazdasági program átdolgozását.

T r á n s z k y  László

A Városrendezési és Kommunális Bizottság 5 igen 2 nem 
szavazattal 2 tartózkodás mellett a B. ) KIADÁSOK, B/l 
FEJLESZTÉSEK fejezet 4. pontjának kiegészítését javasolja 
az alábbiakkal: "Megvizsgálja a jelenlegi temető 
bővítésének lehetőségét, melynek alapján dönt a 
bővítésről, illetve új köztemető kijelöléséről és új 
köztemető létesítéséről."
8 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett javasolja 
ugyanezen fejezet 4. pontjának francia bekezdéssel 
történő kiegészítését:
- gondoskodik a köztemetők bekerítéséről.
- 7 igen 2 tartózkodás mellett javasolja a programok közé 
felvenni a katonai temető méltányos helyre exumálással 
történő elhelyezését.
A bizottság 8 igen szavazattal és 1 tartózkodás mellett 
elfogadásra javasolja a gazdasági programot.



Dr. S z i l á g y i  Tibor

A Környezetvédelmi Bizottság 7 igen szavazat és 1 
tartózkodás mellett javasolja felvenni a gazdasági 
programba a szovjet katonai sírok elhelyezésének 
megoldását 4 éven belüli megvalósítással.

S u r á n y i Pál

Az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság az alábbi 
módosításokat javasolja figyelembe venni:

a B/l/2. fejezet végére odaírni, hogy "a 
környezetvédelmi szempontok maximális figyelembe 
vételével.11
- B/l fejezet 6. pontjában: a Thuri vár után - "további 
rekonstrukciójára" betoldás a "hasznosítására" szó elé.
- B/l fejezet 7. pontja: "Megvizsgálja a 
lakásértékesítésből származó bevételek szociális 
lakásépítésre fordíthatóságát,"
- B/l/8. pont: "Telefonfejlesztést kezdeményez a terület 
jobb ellátása érdekében"
- B/l/9. pont: "Tulajdonába veszi a pétfürdői Közösségi 
Házat."

B/l/10. pont: "Megoldást keres az úszásoktatás 
támogatására, az inotai uszoda üzemeltetésének 
visszaállítására."
- B/2. fejezet 1/b pontjából a 6. oldalon maradjon ki a 
"speciális" szó, mert félreértést okozhat.
- B/2. fejezet 1/c pontja a "tehetséggondozásról" szó elé 
kerüljön be a "differenciált képességfejlesztésről" 
kifejezés.
- B/2/2/c. pontban javítani kell: "elvégezteti az Idősek 
Klubjának felújítását."
- a B/2/2/5/a. pont így hangzik: "feladatul szabja meg a 
helyi közigazgatás folyamatos korszerűsítését, a 
teherbíró képességgel szinkronban lévő informatikai, 
iroda-technikai rendszerek biztosításával."

Az egész előterjesztést a fenti módosításokkal együtt 6 
igen szavazattal javasolja elfogadásra a bizottság.



D o m o k o s  István

A Beruházási Bizottság is foglalkozott a gazdasági 
programmal és a következő javaslatok hangzottak el:
- az 5. oldal 4. pontja egy új bekezdéssel egészüljön ki: 
"- a meglévő köztemetők megfelelő bekerítéséről 
gondoskodik"
- a 7. oldal 5. pont d) alpontja legyen:
"d) kezdeményezi városi bíróság, ügyészség és földhivatal 
létrehozását"
- 5. oldal 7. pontja a következő legyen:
"Városi bíróság, ügyészség és földhivatal elhelyezésére 
szolgáló helyiségek kialakításáról gondoskodik.
- 5. oldal 8. pontja legyen:
"Pétfürdő városrészben az egészségügyi alapellátás 
megfelelő elhelyezése."
- Ugyanezen oldalon a 9. pont: " Városi rendelőintézet 
felújítása, korszerűsítése"
A Beruházási Bizottság 9 igen egyhangú szavazattal 
elfogadásra javasolja az előterjesztést.

Dr. S z a b ó  Gyula

Az Egészségügyi, Szociális és Lakásügyi Bizottság a 
FEJLESZTÉSEK című fejezetet (B/l) az alábbiakkal 
javasolják kiegészíteni:
7. lakáseladásból származó jövedelmekből lakásépítések 

és tetőtér-beépítések
8. péti orvosi rendelő építése
9. Készenléti lakótelepen az orvosi rendelő rekonstruk

ciója
10. ügyeleti gépkocsi cseréje és garázsépítése
11. felnőtt fogászati rendelés helyzetének javítása
12. üzemegészségügyi rendelő felújítása
13. kórházi konyha rekonstrukciója céltámogatásból

F a 1 u s s y Sándor

A Jogi és Ügyrendi Bizottság Várpalota Város 
Önkormányzatának 1995-1998. évi gazdasági programját első 
olvasatnak tekinti és kéri a Képviselő-testületet, hogy 
szintén tekintse annak. Az előzetesen a bizottságok által 
tárgyalt javaslatok figyelembe vételével kerüljön konkrét 
tárgyalásra. Indokolásom a következő: nem látjuk 
lehetségesnek a mai testületi ülésen a döntéshozatalt a



módosító indítványok rendkívüli mennyisége és hordereje 
miatt.

Dr. B a k o n y i  Csilla

Az Inotai Részönkormányzat 3 igen egyhangú szavazattal a 
megjegyzéssel javasolja elfogadásra az előterjesztést, 
hogy figyelembe véve a bizottságoktól jött javaslatokat, 
újra átdolgozva hozzuk a testület elé.

L e s z k o v s z k i  Tibor

Ha indítjuk a japán programot, az összes meglévő pénzre 
szükség van, és mellette az állagmegóvásra éppen hogy 
lesz lehetőség. Vagy megfordítva, mondjunk le a japán 
programról és ezt oldjuk meg. A kötelezettségek ellátásán 
túlmenően a vállalt feladatok körét nem tudjuk 
felvállalni. 1995-ben az 1994. évi normatívákkal kell 
számolnunk, és ez az idén kevesebbet ér.

T r á n s z k y  László

A gazdasági program 4 évre adja meg a keretet. Nem 
tételezem fel semelyik bizottságról, hogy megalapozatlan 
kívánságlistát nyújtott be. A prioritásokat a testület 
dönti el a költségvetés ismeretében.

B á t o r  Antal

Véleményem az, hogy a gazdasági programban 
megfogalmazottak jó lenne ha megvalósulhatnának, de ez 
bizonyára nem fog menni. Néhány dolgot azonban ki kell 
emelni fontossági sorrendben és határidőhöz kell kötni. A 
rendezési tervet elsőrendű fontosságúnak tartom.
A Galériában elképzelhetőnek tartom a házasságkötő terem 
kialakítását.

L e s z k o v s z k i  Tibor

A költségvetési keretek között ezeket a célkitűzéseket 
tartjuk megvalósíthatónak, ezt tartalmazza a gazdasági 
program.



B á t o r  Antal

A Vagyongazdálkodás 5.) pontjában a kárpótlási jegyekre 
vonatkozóan mondanám, hogy a kárpótlási jegyek 
hasznosítása szükséges lenne, mert értéke az idő múltával 
romlik.

L e s z k o v s z k i  Tibor

A Pénzügyminisztériumtól minél hamarabb állásfoglalást 
kell kérnünk. A kárpótlási jegyeken állami tulajdont kell 
az Önkormányzatnak vásárolnia, de nem 40 %-on.

B á t o r  Antal

Javasolom a határidők rögzítését.

B e b e s i István

A gazdasági programot az említett kiegészítésekkel 
javasolom elfogadásra, hozzákapcsolva a pénzügyi 
fedezetet is.

D o m o k o s  István

A szeméttelep kezelésével kapcsolatosan Tóth Kálmánhoz 
fordulnék.

T ó t h  Kálmán

Várpalotán a külfejtéseken kell a szeméttelep létesítését 
megoldani. Ha nem lesz vasútépítés és a bekerített helyre 
hordjuk a szemetet, akkor 10-15 évig meg van oldva a 
szemételhelyezés problémája.

D o m o k o s  István

Várhatóan 1-2 év alatt megtelik a szeméttelep. Ezért 
ennek létesítését az 1994-98. évi célkitűzések között 
szerepeltetni kell.


